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 PROTOKÓŁ nr  XV/ 2008 
 
z  sesji Rady Miejskiej śerkowa odbytej w dniu 30 grudnia 2008 roku w godz. od 900 – 1015  
w sali nr 3 Urzędu Miasta i Gminy w śerkowie.    

 
XV  sesja Rady Miejskiej śerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Nieobecność Radnego Pana Bronisława Banasiaka spowodowana była wygaśnięciem mandatu  
w związku z prawomocnym wyrokiem Sądu Rejonowego w Jarocinie (Sygn. Akt II K 408/08)  
z dnia17 listopada 2008 r. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy śerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2. Jacek Jędraszczyk   - Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy śerków, 
3.   Zygmunt  Meisnerowski  - przewodniczący Rady Powiatu Jarocińskiego 
4. Zbigniew KuŜdŜał    - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 
5. Kasper Ekert   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
6. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy śerków 
7. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, śycie Jarocina 

Porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej śerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami 
sesyjnymi przesłano radnym pocztą w dniu 19 grudnia 2008 r.   
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej śerkowa Pani Barbara Urbańska otwierając o godz. 900  XV 
sesję Rady Miejskiej poinformowała, Ŝe obrady sesji zostały zaplanowane tak wcześnie z uwagi 
na spotkanie sołtysów ze Starostą Powiatu Jarocińskiego. Serdecznie powitała wszystkich 
zebranych a w szczególności, radnych, radnych powiatowych na czele z przewodniczącym Rady 
Powiatowej Panem Zygmuntem Meisnerowskim, sołtysów, z-cę Burmistrza Miasta i Gminy 
Pana Jacka Jędraszczyka oraz pracowników Urzędu i przedstawicieli mediów. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych, tak więc Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Odczytanie porządku obrad sesji. 
Przewodnicząca przedłoŜyła porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej śerkowa w następującym 
brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji 
2. Stwierdzenie prawomocności.   
3. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej śerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIV sesji Rady Miejskiej śerkowa. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej śerkowa w sprawie:  

a) wygaśnięcia mandatu radnego, 
b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2009, 
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c) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ prawa własności na rzecz uŜytkownika wieczystego, 
d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009, 
e) wprowadzenia zmian do Uchwały budŜetowej Miasta i Gminy śerków na 2008 rok. 

8. Uchwalenia budŜetu Miasta i Gminy śerków na rok 2009 
a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) dyskusja nad projektem budŜetu, 
d) głosowanie. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne głosy,  wnioski, komunikaty. 
11. Zamknięcie obrad sesji. 
 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, tj. przy 14 głosach „za” 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej śerkowa. 
Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji 
(bez odczytywania) 
W wyniku głosowania protokół z XIV sesji Rady został przyjęty 14 głosami „za”.  
 
Punkt 5 - Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Pan Grzegorz Andraszak zwrócił się z pytaniem czy jest moŜliwość Ŝeby górka pod wieŜą 
przekaźnikową w śerkowie, z której dzieci i młodzieŜ korzysta zawsze zimą była dostępna dla 
szerszego grona. Obecnie leŜą tam zwały ziemi. 
Radny będąc przy głosie złoŜył wniosek ustny w sprawie podjęcia działań zmierzających do 
poprawy bezpieczeństwa na skrzyŜowaniu drogi wojewódzkiej z drogą powiatowa nr 4192P  
w miejscowości Sucha.  Radny uzasadnił, Ŝe to skrzyŜowanie jest bardzo niebezpieczne i kaŜdego 
roku zdarzają się wypadki samochodowe w tym śmiertelne. 

 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIV sesji Rady Miejskiej       

śerkowa. 
PowyŜsze sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Rady Pani Barbara Urbańska na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej śerkowa w sprawie:  

a) wygaśnięcia mandatu radnego, 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 14 radnych na sali  
w trakcie głosowania,   
„za” głosowało 14 radnych,  
Uchwałę Nr XV/131/08 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie 
wygaśnięcia mandatu radnego,  przyjęto jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XV/131/08  stanowi  załącznik nr 5 do protokółu /. 
 

b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na rok 2009, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania,   
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„za” głosowało 13 radnych,  
„wstrzymujący”  1 radny. 
Uchwałę Nr XV/132/08 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2009, przyjęto 
jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XV/132/08  stanowi  załącznik nr 6 do protokółu /. 
 

c) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ prawa własności na rzecz uŜytkownika 
wieczystego, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania,   
„za” głosowało 14 radnych,  
Uchwałę Nr XV/133/08 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie wyraŜenia 
zgody na sprzedaŜ prawa własności na rzecz uŜytkownika wieczystego, przyjęto jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XV/133/08  stanowi  załącznik nr 7 do protokółu /. 
 

d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009, 
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały. Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił jej 
przewodniczący Pan Janusz Szostek.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania,   
„za” głosowało 14 radnych,  
Uchwałę Nr XV/134/08 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie 
wygaśnięcia mandatu radnego,  przyjęto jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XV/134/08  stanowi  załącznik nr 8 do protokółu /. 
 

a) wprowadzenia zmian do Uchwały budŜetowej Miasta i Gminy śerków na 2008 rok, 
Skarbnik gminy Pani Bronisława Rogacka przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, Ŝe budŜet 
zwiększy się o 43.268,08 zł po stronie dochodów i wydatków. Wydatki na zadania zlecone  
wynoszą 5.788.899 zł.  
BudŜet po zmianach po stronie:  

• dochodów wynosi    29.469.674,94 zł 
• wydatków wynosi    33.353.044,61 zł 

Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe Wojewoda Wielkopolski pismem z dnia 13 listopada 2008 r. 
zmniejszył plan w dziale 852 rozdz. 85212 o kwotę 39.710,- zł po stronie dochodów i wydatków, 
natomiast w rozdz. 85219 zwiększył plan na zadania własne o kwotę 33.969,- zł. 
Zwiększono takŜe  środki w rozdz. 85295 o kwotę 17.000,- zł na pomoc w zakresie doŜywiania 
dzieci oraz  w dziale 854 rozdz. 85415 zwiększono środki o kwotę 41.983,- zł na pomoc 
materialną o charakterze edukacyjnym dla Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie. 
Przyjęto do budŜetu kwotę 6.506,08 zł – rozliczenie końcowe z projektu „Comenius” 
realizowanego przez szkołę w śerkowie. 
Wprowadzono plan na dochody własne, które nie były planowane w roku budŜetowym, dotyczy 
to odsetek od nieterminowych wpłat, a zwiększono  plan na dochody z usług. 
Zmniejszono plan w dochodach takich jak: podatek od karty podatkowej o kwotę 2.000,- zł, 
opłatę eksploatacyjną o kwotę 80.000,- zł i dzierŜawę za lokale o kwotę 7.263,- zł – zbyt wysoki 
plan. 
W załączniku Nr 2 wydatki budŜetowe – dokonano  przesunięć: 
W dziale 010 przesunięto środki z zakupów i pozostałych usług na opłacenie energii 
w hydroforniach i o 1.400,- zł zwiększono wpłaty na izby rolnicze. 



 4 

W dziale 600 dokonano przesunięć i zwiększono plan na remont ulic i oznakowanie dróg i ulic. 
W dziale 700 zmniejszono plan o 18.000,- zł –  na remonty, poniewaŜ mniej wydatkowano niŜ 
planowano. 
W dziale 750 zwiększono plan na wydatki osobowe, bezosobowe, odpis na ZFŚS, a zmniejszono 
na remontach i zakupach, gdyŜ nie wszystkie zadania zrealizowano do końca 2008 roku. 
W dziale 754 zmniejszono plan o 17.700,- zł – powstałe oszczędności przesunięto na inne 
zadania. 
W dziale 801 przesunięto środki w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budŜetowej; 
środki zaoszczędzone przesunięto na zadania, gdzie plan był zbyt niski. Nastąpiło przesunięcie 
planowanych wydatków z rozdziału 80195, które przyjęto z projektu „Nasza Przyszłość” 
uchwałą z dnia 6 listopada 2008 r., a winny być realizowane w kwocie 186.762,- zł w dziale 853 
rozdz. 85395. 
W dziale 851 dokonano drobnych przesunięć i zwiększono plan o kwotę 3.650,- zł na 
przeciwdziałanie alkoholizmowi. 
W dziale 852, 853 i 854 dokonano  przesunięć wydatków w celu prawidłowego wykonania 
zadań zleconych i własnych. 
W dziale 900 zwiększa się plan o kwotę 146.340,- zł, w tym: na opłacenie energii i remonty 
oczyszczalni ścieków o kwotę 30.000,- zł, na oczyszczanie miasta – 40.000,- zł, w tym zakup 
paliwa, bramy, części do sprzętu komunalnego oraz remont opłotowania. 
Oświetlenie ulic, placów i dróg – 86.340,- zł na opłacenie energii i zakup nowych punktów 
świetlnych na ulicach. Zmniejsza się plan o 10.000,- zł – utrzymanie zieleni w mieście. 
W dziale 921 zwiększono plan o 14.696,- zł na wydatki osobowe w „Bibliotece”, poniewaŜ 
nastąpiło zwiększenie wynagrodzeń a nie dokonano zwiększenia planu, jednocześnie dokonano 
drobnych przesunięć na inne wydatki. 
W dziale 926 rozdz. 92601 zmniejszono plan o 160.000,- zł na wydatki inwestycyjne –budowa 
sali w Dobieszczyźnie - zadanie to nie jest realizowane a środki przesunięto na inne zadania 
bieŜące. W rozdziale 92695 zwiększono plan o 4.650,- zł na działalność sportową. 
Radni nie wnieśli uwag do wyjaśnień przedstawionych przez Skarbnika Gminy. 
 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania,   
„za” głosowało 14 radnych,  
Uchwałę Nr XV/135/08 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie 
wprowadzenia zmiany do budŜetu Miasta i Gminy śerków na 2008 rok,  przyjęto jednogłośnie. 
/Uchwała Nr XV/135/08  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu /. 
 
 
Punkt  8 – Uchwalenie budŜetu Miasta i Gminy śerków na rok 2009. 

a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej, 
Projekt uchwały budŜetowej na rok 2009 przedstawiła  skarbnik gminy Pani Bronisława 
Rogacka na podstawie materiałów, przekazanym radnym, który obejmuje w szczególności:     
1) dochody budŜetu na rok 2009 w wysokości - 27 617 698,00 zł 
z tego: 
- dochody bieŜące w kwocie - 27 557 698,00 zł 
- dochody majątkowe w kwocie - 60 000,00 zł 
- dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych 
zadań zleconych ustawami w wysokości 4 463 300,00 zł  
2) wydatki budŜetu na rok 2009 w wysokości 31 167 698,00 zł  
- wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zlecanych 
ustawami w wysokości 4 463 300,00 zł  
- wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń 9 373 960,00 zł 
- dotacje 4 741 406,00 zł 
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w tym: 
· dla ZAZ 869 500,00 zł 
· dla instytucji kultury 2 433 896,00 zł 
· dla szkół podstawowych 493 150,00 zł 
· dotacja celowa na dla innej gminy 10 860,00 zł 
· dotacje celowe do stowarzyszeń 60 000,00 zł 
· dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego 
874 000,00 zł 
3) wydatki majątkowe na 2009 r. w wysokości 7 969 000,00 zł  
4) wydatki inwestycyjne 5 095 000,00 zł . 
3) deficyt budŜetu w kwocie 3 550 000,00 zł zostanie sfinansowany przychodami ze sprzedaŜy 
papierów wartościowych,  
4) dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaŜ napojów alkoholowych w kwocie  
110 000,00 zł i wydatki na zwalczanie narkomanii - 5 100,00 zł oraz na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi - 104 900,00 zł. 
5) Rezerwa celowa w wysokości 20 000,00 zł na realizację zadań własnych z zakresu 
zarządzania kryzysowego. 
6) Limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek oraz emitowanych papierów 
wartościowych w kwocie 4 750 000,00 zł z tego na: 

• finansowanie planowanego deficytu budŜetu - 3 550 000,00 zł 
• spłata wcześniej zaciągniętych poŜyczek i kredytów - 700 000,00 zł 

Przewodnicząca zgłosiła wniosek o nie odczytywanie uzasadnienia projektu budŜetu, poniewaŜ 
szczegółowo był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek. 
 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
 Przewodnicząca   przedstawiła uchwały: 

• Nr 57/16/0952/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 5 grudnia 2008 r. w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie budŜetu Miasta i Gminy 
śerków na 2009 rok. 

• Nr SO.–0951/107/16/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 5 grudnia 2008 r. w sprawie wyraŜenia opinii o moŜliwości 
sfinansowania deficytu budŜetu Miasta i Gminy śerków na 2009 rok. 

• Nr SO–0952/49/108/16/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 5 grudnia 2008 r. w sprawie wyraŜenia opinii o prawidłowości 
prognozy długu Miasta i Gminy śerków. 

/Opinie stanowią załącznik nr 10; 11; 12  do protokółu/. 
 
c) dyskusja nad projektem budŜetu, 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe opinie są pozytywne a wyraŜone uwagi i błędy zostały 
uwzględnione w projekcie uchwały budŜetowej na dzisiejszą sesję. Usterki dotyczyły błędów 
pisarskich, błędnego  zakwalifikowania oraz połączenia dwóch dotacji, które naleŜało 
rozgraniczyć.  Ponadto wyjaśniła, Ŝe projekt budŜetu jest opracowany w programie „Bestia” , 
zalecony przez RIO 
Radni nie wnieśli uwag do projektu budŜetu na 2009 
 

d) głosowanie nad projektem budŜetu 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania,   
„za” głosowało 14 radnych,  
Uchwałę Nr XV/136/08 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia budŜetu  na rok 2009 , przyjęto jednogłośnie. 
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/Uchwała Nr XV/136/08  stanowi  załącznik nr 13 do protokółu /. 
Przewodnicząca Ŝyczyła Skarbnikowi Gminy aby realizacja budŜetu przebiegała prawidłowo  
i nie było większych trudności. 
 
Punkt  8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Zastępca Burmistrza Pan Jacek Jędraszczyk udzielając odpowiedzi radnemu Panu Grzegorzowi 
Andraszkowi wyjaśnił, Ŝe zwały ziemi zgromadzone w pobliŜu wieŜy przekaźnikowej pochodzą  
z wykopów terenu przygotowywanego na krytą pływalnię. Ziemia ta będzie wykorzystana przy 
budowie boiska leśnego w roku 2009. Gmina ze swej strony postara się wyrównać część 
zasypanej górki aby przygotować zjazd dla dzieci. 
Sprawa dotycząca zapewnienia bezpieczeństwa na skrzyŜowaniu drogi powiatowej z drogą 
wojewódzką w Suchej zostanie zgłoszona do Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  
w Poznaniu oraz Zarządu Dróg  w Jarocinie. 
Radny przyjął wyjaśnienie. 
 
Punkt  9– Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 

Uczestniczący w obradach sesji Pan Zygmunt Meisnerowski – przewodniczący Rady 
Powiatu w Jarocinie poinformował, Ŝe w miesiącu styczniu 2009 r. będzie wyjazdowe 
posiedzenie komisji, która w swoim programie zwizytuje przedmiotową krzyŜówkę dróg. 
Będąc przy głosie złoŜył Ŝyczenia  noworoczne, Ŝycząc wszystkiego najlepszego. 
Sołtys z Brzóstkowa Pan Franciszek Boruta zdał krótką relację z działalności sołeckiej. 
Wnioskował aby w sesji brał udział Komendant Policji. 
Sołtys Ŝyczył radnym i gościom szczęśliwego Nowego Roku 2009. 
Przewodnicząca podkreśliła, Ŝe sołtys zdając sprawozdanie ze swojej pracy na koniec roku to  
moŜna powiedzieć, Ŝe mówił w imieniu wszystkich sołtysów. NaleŜy podkreślić, Ŝe kaŜdy z nich  
robi dla swojej miejscowości duŜo nie patrząc na pomoc gminy. 
Podziękowała sołtysom za współpracę i zaangaŜowanie na rzecz społeczności lokalnej. 
Przewodnicząca złoŜyła Ŝyczenia noworoczne, Ŝycząc wszystkiego dobrego,  by ten Nowy Rok 
2009 był lepszy i  bogatszy dla mieszkańców gminy by przyniósł wiele dobrego.  
 
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodnicząca  Rady stwierdziła, Ŝe porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej śerkowa został 
wyczerpany, wobec czego o godz. 10 15 zamknęła obrady sesji, dziękując wszystkim za  
przybycie.  
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Teresa Szablewska      Przewodniczący Rady Miejskiej            

śerkowa  
/ - /  Barbara Urbańska 
 

 
 


